
 
Nuuk 18. februar 2015 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremsætte følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål 

- Har Naalakkersuisut overvejet, om en del af de restprodukter fra Neqi-slagteriet, som i 

øjeblikket ender på lossepladsen, i virkeligheden kunne forarbejdes og sælges? 

- Har Naalakkersuisut tænkt over om hele eller dele af restprodukterne eventuelt kunne 

foræres/sælges til personer med lav indkomst i Narsaq? 

- Hvordan vil Naalakkersuisut sørge for, at personer ikke fremover bliver nødt til at 

gennemsøge lossepladsen for restprodukter for at få mad på bordet?         

(Medlem af Inatsisartut, Suka K Frederiksen, Siumut) 

 

Begrundelse 

Jeg har med beklagelse observeret, at der blandt indbyggerne i Narsaq er flere, som fast 

gennemsøger den lokale losseplads for at bjærge udsmid fra Neqi-slagteriet. Slagteriet kasserer 

således rutinemæssigt større eller mindre mængder restkød, som der umiddelbart ikke er noget i 

vejen med, men som bare ikke indgår i produktionsprocessen. Jeg mener, at det er forkert, at 

slagteriet automatisk kasserer restkødet, når det i stedet kunne foræres eller videresælges billigt 

enten til de mennesker, som i øjeblikket ser sig nødsaget til at gennemsøge lossepladsen for at finde 

mad, eller evt. køres igennem en kværn og sælges som hundefoder.  

En bedre udnyttelse af restprodukterne burde endvidere kunne skabe mulighed for nye lokale 

arbejdspladser, som kunne bidrage til at løse beskæftigelsessituationen i kommunen.   

Jeg skal anmode om, at spørgsmålene besvares inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


